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Zápis Z jednání Komise pro vzdělávání ,nu:k , 2 3 , 3 0 5 * t 

Datum konání: 4. 9. 2023 

Přítomni: Mgr. Jan Papajanovský, Mgr. Stanislav Prokeš, lVIgr. Miciiaeia Čapková, Bc . 
Barbora Hypšová, PhDr. Lucie Kejvalová, Mgr. Kamila Havlíčková 

Host: Mgr. Daniel Preisler 

Zapisovatelka: Bc. Lenka Švehlíková 

Předseda komise Mgr. Papajanovský přivítal členy komise a seznámil s důvody 
založení této komise a představil vizi jejího fungování. Informoval o činnosti 
zřizovatele za poslední roky, která byla zaměřena zejména na investičním 
zdokonalování škol a školských zařízení, snížení energetické náročnosti, využívání 
dotačních titulů na vylepšení vnitřního a venkovního prostoru. Nyní by se město 
chtělo zaměřit na zlepšování fungování procesu vzdělávání, hodnocení systému 
ředitelů. 

Komise by měla spolupracovat na úkolech vyplývajících z programového prohlášení 
Rady města. Jedním z úkolů je např. rozhodování o způsobu volby ředitele škol a šk. 
zařízení, neboť ředitelé mají tzv. šestileté funkční období, po jehož uplynutí může 
zřizovatel vyhlásit nové konkurzní řízení. V srpnu 2024 končí funkční období řediteli 
ZŠ, ředitelkám CDM a ZUŠ. Tomuto tématu se komise bude věnovat podrobněji na 
příštím jednání. 

Stěžejním bodem, kterému se komise věnovala, byla diskuze nad žádostí Spolku 
Svobodná země, který by rád v České Kamenici založil novou školu „Školu Svobodná 
země". Členové komise obdrželi před jednáním prezentaci tohoto spolku, kde byla 
nastíněna koncepce celého projektu. Prezentaci předcházelo i osobní setkání 
svedením města. Ktomuto bodu byl přizván i ředitel školy Mgr. Daniel Preisler. 
Diskuze probíhala v komplexním přístupu, co by nám tato nová škola s altemativním 
způsobem vzdělávání přinesla a naopak, jaká rizika bychom v souvislosti snovou 
školou mohli v budoucnu řešit. Spolek by chtěl od září 2024 provozovat již oficiální 
školu (školu zapsanou ve školském rejstříku), k tomu potřebují souhlasné vyjádření 
města. Škola by využívala prostory v domě kultury, ty by musely projít investiční 
úpravou, tak aby splňovaly zejména požadavky krajské hygieny. Za poskytnuté 
prostory by platila městu nájemné. Kromě finančního prospěchu vidí zřizovatel 
výhodu v další „službě", která by do města mohla přilákat další obyvatele. Finanční 
prostředky z rozpočtového určení daní by ale městu za žáky této školy nenáležely 
(nebyli bychom zřizovateli). Je zde ale obava z odlivu žáků z naší školy, kterou 
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vyjádřil ředitel školy Mgr. Daniel Preisler. Po dlouhé diskuzi se komise shodla, že 
koncepce, kterou představitelé spolku Svobodná země představili, je nedostatečná, 
málo propracovaná a nepřesvědčivá. Komise tedy navrhuje, aby spolek v České 
Kamenici začal působit jako spolek, který poskytuje svým žákům individuální 
vzdělávání - tak jako nyní ve Františkově nad Ploučnicí, s t ím že město poskytne 
potřebnou součinnost pro zahájení činnosti - poskytne prostory v domě kultury za 
symbolické nájemné, s tím že by se nyní nemusely dělat finančně nákladné investiční 
zásahy do úpravy prostor a časem se uvidí, jaký zájem o toto alternativní vzdělávání 
je, a jak prakticky funguje. 

Další termín jednání byl stanoven na 4 .10. 2023 od 16.00 hodin. 

Zapsala: dne 5. 9. 2023 Bc. Lenka Svehlíková 


